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yemek bedelinin gelir vergisinden
istisna edilmesinin mümkün olup

olmadığı

 

İlgide  kayıtlı  özelge  talep  formunda;  şirketinizin  ihale
kapsamında almış olduğu işlerle ilgili ihale makamının idari
şartnamesinde  hazırlamış  olduğu  yemek,  yol  ve  giyecek
giderlerinin  açıklandığı  25.3.2  maddesine  istinaden,  tüm
personele günlük brüt 17,00.- TL tutarında yemek bedelinin
nakdi  olarak  ödeneceği  ve  aylık  26  gün  üzerinden
hesaplanacağı,  ayrıca  yemek  bedellerinin  bordroda
gösterileceği  belirtilerek,  nakdi  olarak  işçiye  bordro
üzerinden ödenen söz konusu yemek bedelinin istisna kapsamında
değerlendirilip değerlendirilemeyeceği hususunda bilgi talep
edilmektedir.

193 Sayılı Gelir Vergisi Kanunu’nun 61’inci maddesinde;
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“Ücret, işverene tabi ve belirli bir işyerine bağlı olarak
çalışanlara  hizmet  karşılığı  verilen  para  ve  ayınlar  ile
sağlanan ve para ile temsil edilebilen menfaatlerdir.

Ücretin  ödenek,  tazminat,  kasa  tazminatı  (Mali  sorumluluk
tazminatı), tahsisat, zam, avans, aidat, huzur hakkı, prim,
ikramiye, gider karşılığı veya başka adlar altında ödenmiş
olması veya bir ortaklık münasebeti niteliğinde olmamak şartı
ile  kazancın  belli  bir  yüzdesi  şeklinde  tayin  edilmiş
bulunması  onun  mahiyetini  değiştirmez.”

hükmüne yer verilmiştir.

Anılan  Kanunun  “Ücretlerde  Müteferrik  İstisnalar”başlıklı
23’üncü maddesinde;

“Aşağıda  yazılı  ücretler  Gelir  Vergisi’nden  istisna
edilmiştir:

 …

8.  Hizmet  erbabına  işverenlerce  yemek  verilmek  suretiyle
sağlanan  menfaatler  (İşverenlerce,  işyerinde  veya
müştemilatında yemek verilmeyen durumlarda çalışılan günlere
ait bir günlük yemek bedelinin 800 000 lirayı (280 Seri No’lu
Gelir Vergisi Genel Tebliği ile 2012 yılında uygulanmak üzere
11,70  TL.)  aşmaması  ve  buna  ilişkin  ödemenin  yemek  verme
hizmetini sağlayan mükelleflere yapılması şarttır. Ödemenin bu
tutarı aşması halinde, aşan kısım ile hizmet erbabına yemek
bedeli olarak nakten yapılan ödemeler ve bu amaçla sağlanan
menfaatler ücret olarak vergilendirilir.);

…” hükmü yer almaktadır.

Diğer  taraftan  aynı  Kanunun  94’üncü  maddesinde  kimlerin
tevkifat  yapacağı  belirtilmiş  olup;  (1)  numaralı  bendinde;
hizmet erbabına ödenen ücretler ile 61 inci maddede yazılı 
olup,  ücret  sayılan  ödemelerden  (istisnadan  faydalananlar
hariç) 103 ve 104 üncü maddelere göre tevkifat yapılacağı



hükmü yer almıştır.

Yukarıda  yer  alan  hükümlere  göre,  şirketinizin  ihale
kapsamında  almış  olduğu  işlerde  çalıştıracağı  işçilere
verilecek yemek bedellerinin nakit olarak işçinin kendisine
ödenmesi  halinde,  bu  tutarların  gelir  vergisinden  istisna
edilmesi mümkün bulunmamakta olup, söz konusu ödemelerin ücret
olarak kabul edilmesi ve Gelir Vergisi Kanunu’nun 61, 94, 103
ve 104’üncü maddelerine göre vergilendirilmesi gerekmektedir.

Bilgi edinilmesini rica ederim.

 

(*)      Bu  Özelge  213  sayılı  Vergi  Usul  Kanununun
413.maddesine  dayanılarak  verilmiştir.

(**)   İnceleme, yargı ya da uzlaşmada olduğu halde bu konuya
ilişkin  olarak  yanlış  bilgi  verilmiş  ise  bu  özelge
geçersizdir.

(***) Talebiniz üzerine tayin edilmiş olan bu özelgeye uygun
işlem yapmanız hâlinde, bu fiilleriniz dolayısıyla vergi tarh
edilmesi icap ederse, tarafınıza vergi cezası kesilmeyecek ve
tarh edilen vergi için gecikme faizi hesaplanmayacaktır.
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